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Afrit E40 Beernem  -  Filevorming

De afrit op de E40 in Beernem richting Brussel blijkt de voorbije maanden opnieuw 
bijzonder filegevoelig. Dat brengt geregeld gevaarlijke verkeerssituaties met zich mee 
voor mensen die willen invoegen op de afrit en voor weggebruikers die al hebben 
ingevoegd en zich met hun voertuig al op de afrit bevinden.

1. Wanneer vond de laatste screening plaats van deze afrit? Wat was het resultaat 
ervan? Wat was daarbij de dagelijkse gemiddelde filetijd? Welke fileoorzaken 
detecteerde het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV)?

2. Hoeveel ongevallen gebeurden er sinds 2014 ter hoogte van deze afrit? Graag een 
geannualiseerd overzicht met opsplitsing tussen het type weggebruikers.

3. Welke initiatieven werden er voor deze afrit de voorbije tien jaar genomen om het 
fileprobleem aan te pakken? Graag daarbij een oplijsting van alle ingrepen met 
vermelding van de uitvoeringsdatum en het budget dat daarvoor werd vrijgemaakt.

4. Plant AWV nieuwe aanpassingen op deze locatie op korte en/of lange termijn om de 
fileproblematiek aan te pakken? Zo ja, welke? Wanneer zullen die gebeuren? Welk 
budget zal daarvoor worden vrijgemaakt?

5. Wanneer vond het laatste overleg plaats tussen AWV en het gemeentebestuur van 
Beernem over deze problematiek? Welke afspraken werden daarbij gemaakt?
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1. De laatste screening vond plaats in 2020, op basis van de cijfers juli 2018 tot juni 
2019. De gemiddelde dagelijkse file terugslag tot op de afrit bedroeg in die periode 
gemiddeld 28 minuten per dag. Dit betekende een significante daling ten opzicht van 
de bemeten perioden in 2016-2017 (gemiddeld 71 minuten).

De hoofdoorzaak voor de file was het moeilijk oprijden van de drukke gewestweg 
N370 van op de afrit. De plaatsing van de verkeerslichten heeft hier voor een deel 
aan verholpen (zie punt 4). Er wordt onderzocht hoe de verkeerslichten verder 
kunnen worden geoptimaliseerd naar aanleiding van de terug toegenomen files. Een 
defect aan de installatie kon alvast niet worden vastgesteld. 

2.

 
3. In maart 2014 werd een nieuwe verkeerslichteninstallatie in dienst genomen. In 

november 2014 werd de lichtenregeling, zoals op vandaag in voege, in werking 
gesteld. De kostprijs van deze installatie bedroeg 155.520,00 euro incl. BTW.

In maart 2017 werden aanpassingen uitgevoerd aan de afrit Beernem richting 
Brussel. Hierbij werd o.a. de uitrijstrook verlengd (inname pechstrook) samen met 
aanpassingen aan afwateringsstelsels en het plaatsen van afschermende constructies 
- kostprijs 240.000 euro (incl BTW).

In maart 2018 werd een nieuwe regeling getest. Deze werd na twee dagen 
teruggeschroefd wegens een enorme fileopbouw in de richting van Beernem centrum.

4. Verdere optimalisering van de verkeerslichten is in onderzoek. Concrete ingrepen, 
timing en budget zijn bijgevolg nog niet gekend.

5. Recent vond geen overleg plaats over deze problematiek met de gemeente Beernem. 
Het Agentschap Wegen en Verkeer zal binnenkort een overleg inplannen met de 
gemeente om de huidige situatie en de mogelijkheden naar optimalisatie van 
lichtenregeling te bespreken.


